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Rada Gminy Lubicz 

 

Protokół nr III/24 

III sesja odbyła się w dniu 27 czerwca 2024 r. w sali narad Urzędu Gminy Lubicz.        

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2024 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:05 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Roman Bicki 

2. Justyna Dejewska 

3. Katarzyna Gałka 

4. Mateusz Gilar 

5. Przemysław Gorczyca 

6. Mirosław Jackiewicz 

7. Jolanta Nikiel 

8. Juliusz Przybylski 

9. Marcin Różycki 

10. Jarosław Rybiński 

11. Sławomir Sacharuk 

12. Adam Sadowski 

13. Danuta Wojciechowska 

14. Beata Żurawska 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy: 

 

a) stwierdzenie quorum 

b) odczytanie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Lubicz Marcin Różycki otworzył III sesję. Powitał uczestników, 

stwierdził quorum, po czym odczytał porządek obrad. 

c) zgłaszanie spraw do porządku 

 

Pan Wójt zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad: 

1)  w punkcie 18 podpunktu „h” – projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2024 r.  

 

2) w punkcie 18 podpunktu „i” – projektu uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy Lubicz 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 18 podpunktu "h" - projektu uchwały o zmianie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2024 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, Juliusz 

Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski,               

Beata Żurawska 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Dejewska, Mateusz Gilar, Jolanta Nikiel, Danuta Wojciechowska 

Radni jednogłośnie opowiedzieli się za powyższym. 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 18 podpunktu "i" - projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy 

Lubicz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, Juliusz 

Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski,              

Beata Żurawska 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Dejewska, Mateusz Gilar, Jolanta Nikiel, Danuta Wojciechowska 

 

Radni jednogłośnie opowiedzieli się za powyższym. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, Juliusz 

Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski,                         

Beata Żurawska 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Dejewska, Mateusz Gilar, Jolanta Nikiel, Danuta Wojciechowska 

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie. 

 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Lubicz. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Lubicz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, Juliusz 

Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski,               

Beata Żurawska 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Dejewska, Mateusz Gilar, Jolanta Nikiel, Danuta Wojciechowska 

 

Protokół nr 2/24 z sesji Rady Gminy z 6 czerwca 2024 r. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie. 

 

3. Informacja wójta z wykonania uchwał oraz działalności między sesjami. 

Sprawozdanie obejmuje okres od 07.06.2024 r. do 26.06.2024 r.  

Urlop: 07.06 -14.06.2024 r. 

8 spotkań z mieszkańcami. 

Sprawozdanie zastępcy wójta – p. W. Rakowieckiego 

 - 8 czerwca – udział w festynie rodzinnym w Lubiczu Dolnym 

 - 12 czerwca – spotkanie komitetu monitorującego, w skład którego wchodzą przedstawiciele 

GOPS-u, oświaty, pracowników urzędu; omówienie zagadnień profilaktyki społecznej 

- 14 czerwca – uroczystość nadania sztandaru oraz imienia pilota Ryszarda Witkowskiego 

Szkole Podstawowej w Młyńcu Pierwszym - legendy, asa i pioniera powojennego lotnictwa 

cywilnego w Polsce  

 - 26 czerwca – udział w postępowaniu konkursowym dotyczącym wyboru dyrektora szkoły 

w Lubiczu Dolnym, Młyńcu Pierwszym i Złotorii. 

O godz. 14.10, ze względu na problemy techniczne transmisji (zanik głosu), ogłoszono 

przerwę. 

O godz. 14.25 na salę obrad wszedł radny Mateusz Gilar, spóźniony z powodu udziału                      

w akcji OSP.  

 O godz. 14.30 wznowiono obrady. 

Sprawozdanie punktu 3 kontynuował p. wójt Marek Nicewicz. 

 - 15 czerwca  - w Młyńcu Drugim odbyły się Kolarskie Międzywojewódzkie Mistrzostwa              

w Jeździe Indywidualnej na Czas  

 - 18 czerwca – spotkanie Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia                          

w Starostwie Powiatowym  

 - 19 czerwca- udział w 42 Konwencie Wójtów, odbywającym się w Sąsiecznie 

 - 21 czerwca - uroczystości z okazji zakończenia roku szkolnego 2023/2024.  

W Złotorii odbyło się pożegnanie pani dyrektor Wiesławy Geras, która po 46 latach pracy 

przeszła na emeryturę. Dyrektorem szkoły została 1 września 2007 r. Skończyła biologię, 

ale uczyła także m.in. fizyki i chemii, była pasjonatką i propagatorką gry w szachy. 

 - 23 czerwca: 

      - w Rogówku odbyły się Gminne Zawody Sportowo-Pożarnicze 

Drużyny męskie: 

I miejsce OSP Lubicz 

II miejsce Gronowo 

III miejsce Rogówko 

IV miejsce Grębocin 

V miejsce Młyniec Pierwszy 

VI miejsce Rogowo 

VII miejsce Brzezinko 

VIII miejsce Złotoria 

         

          Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze 

          Chłopcy 
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I miejsce Złotoria 

II miejsce Lubicz 

III miejsce Rogówko 

Dziewczęta 

I miejsce Złotoria  

- w Złotorii odbyła się gra terenowa śladami bohaterów książek Kamili Cudnik 

 - 25 czerwca: 

       - rada nadzorcza ZUK 

       - podpisanie umowy na Centrum Usług Społecznych. Wykonawcą będzie Przedsiębiorstwo 

Handlowo-Usługowe BUD-POL Mariusz Sulecki z Torunia 

 - 26 czerwca - udział w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia LGD „Podgrodzie 

Toruńskie”, które odbyło się w Złotorii 

 - 27 czerwca – udział w Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Torunia. 

Następnie pan wójt przekazał informacje dotyczące zamówień publicznych.  

4. Informacja przewodniczących komisji o pracach komisji między sesjami. 

Przewodniczący komisji stałych udzielili krótkich informacji o podejmowanych działaniach. 

O godz. 14.45 na salę obrad weszła radna Danuta Wojciechowska. 

5. Informacja przewodniczącego rady o działalności między sesjami. 

 - 08.06.2024 r. – udział w Pikniku Rodzinnym połączonym z Dniem Dziecka w Lubiczu 

Dolnym 

 - 11.06.2024 r. – udział w szkoleniu on-line RIO w Bydgoszczy; temat szkolenia -  

aktualne  zagadnienia z zakresu nadzoru nad aktami praw stanowionymi przez organy 

jednostek samorządu terytorialnego, sprawy finansowe w zakresie budżetu                                                       

i wieloletniej prognozy finansowej oraz absolutorium 

 - 14.06.2024 r.  – udział w uroczystości nadania imienia „Pilota Ryszarda Witkowskiego” 

oraz wręczenia sztandaru w SP w Młyńcu Pierwszym 

 - 21.06.2024 r. – udział w zakończeniu roku szkolnego w SP Lubiczu Dolnym 

 - 22.06.2024 r. – udział w pikniku z okazji Dnia Dziecka w Młyńcu Pierwszym i pikniku 

rodzinnym w Lubiczu Górnym 

 - 23.06.2024 r. – udział w gminnych zawodach sportowo – pożarniczych  w Rogówku                    

oraz w Konkursie Kulinarnym dla Kół Gospodyń Wiejskich „Bitwa Regionów” w Golubiu 

Dobrzyniu. Zwyciężyło nasze gminne KGW „ Aktywny Zakątek” z Lubicz Dolnego.  

 - 24.06.2024 r.  – udział w komisjach połączonych RGL 

 - 26.06.2024 r. – udział w przekazaniu terenu budowy przy OSP w Lubiczu Dolnym, gdzie 

będzie realizowana termomodernizacja jednostki OSP oraz przebudowa dawnej sali 

gimnastycznej na świetlicę wiejską. 

 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Lubicz za rok 2023. 

 

Pan Wójt oznajmił, że zgodnie z przepisami ustawy raport został przekazany do 31 maja. 

Zadłużenie wyniosło ogółem 51 202 789, 75 zł, co stanowi 44,28% zrealizowanych w 2023 

roku dochodów budżetowych. W 2023 r. dochody budżetu Gminy Lubicz wykonano 

w wysokości 115 636 474,39 zł, co stanowi 102,36% planu. Dochody własne gminy za 2023 

rok wykonano w wysokości 71 181 344, 17 zł i w stosunku do roku 2022 odnotowano spadek 

o około 11%. Spadek ten jest spowodowany faktem, że od 2023 r. świadczenie 500+, potem 

800+ wypłaca ZUS, a kiedyś stanowiło dochód gminy. Rok budżetowy zamknął się deficytem 

budżetowym w wysokości 9 035 235, 70 zł, choć planowano go w wysokości 15 555 060, 88 
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zł. Dodatni wynik operacyjny zamknął się kwotą 1 646 650,13 zł i w relacji do roku 2022 

odnotowano spadek nadwyżki operacyjnej o przeszło 18% (duży wpływ miał na to m.in. wzrost 

minimalnego wynagrodzenia). W 2023 r. roku zrealizowano dochody z majątku na łączną 

kwotę 1 608 532, 37 zł. Wydatki majątkowe natomiast wykonano na łączną kwotę 

18 798 295,62 zł, co stanowi 95,89% planu. 

Następnie pan wójt omówił kluczowe inwestycje realizowane w 2023 r. Odniósł się też 

do szerokiej działalności kulturalnej realizowanej przez urząd, a także Gminną Bibliotekę  

Publiczną w Lubiczu Dolnym oraz filie biblioteczne w Lubiczu Górnym, Grębocinie, 

Gronowie, Złotorii, punkt biblioteczny w Krobi. W czerwcu 2023 r. filia GBP w Lubiczu 

Górnym została przeniesiona do nowego lokalu w centrum handlowym Galeria Lubicz. 

Warunki lokalowe uległy znacznej poprawie, zwiększyła się powierzchnia biblioteki, a także 

dostępność dla osób z niepełnosprawnościami. W 2022 roku zarejestrowanych było 295 

czytelników, a w 2023 roku – 538.  Ogółem we wszystkich bibliotekach gminy zarejestrowano 

w 2023 roku 2375 osób. Wypożyczono łącznie 36163 książki i 313 audiobooków. 

Wypożyczający odwiedzili biblioteki 15 088 razy.  

W wystąpieniu swoim pan wójt omówił także zagadnienia dotyczące sportu i rekreacji, bazy 

sportowej i rekreacyjnej.  Mówiący przedstawił też zadania realizowane w 2023 roku na terenie 

Gminy Lubicz w zakresie w zakresie  pomocy społecznej, gospodarki odpadami, w zakresie 

ochrony środowiska.   

 

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Lubicz za rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że debata jest obowiązkowym elementem procedury 

rozpatrywania raportu. Mogą wziąć w niej udział również mieszkańcy gminy. W tym roku nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie do udziału w powyższej debacie. Radni w debacie nad Raportem 

mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych. Mówiący otworzył debatę, zapraszając 

do dyskusji.  

Radny Adam Sadowski zapytał, czy zadłużenie gminy wzrosło, czy zmalało w stosunku 

do ubiegłego roku. Pan wójt odpowiedział, że wzrosło. 

Radna Danuta Wojciechowska przypomniała, że we wrześniu 2023 r. ustalono nową taryfę 

na wodę i ścieki. Czy jest ona wystarczająca na pokrycie strat? – zapytała radna.  

Pan wójt odpowiedział, że w 2023 roku była wystarczająca, ale w obecnym roku już nie.  

Radny Juliusz Przybylski zapytał, czy straty na wodzie zwiększyły się w stosunku do 2022 

roku. Pan wójt odpowiedział, że poziom strat jest podobny (ok. 27% - 29%). Jesteśmy na etapie 

wymiany liczników, więc straty powinny się zmniejszyć. 

Radny Przybylski zauważył, że powstały  nowe inwestycje, instalacje, co powinno zmniejszyć 

straty. Wymiana wodomierzy to też pożądana rzecz.     

Pan wójt wyjaśnił, że pod pojęciem strat finansowych wodno – kanalizacyjnych kryje się też 

fakt, że do kanalizacji sanitarnych są podłączone kanalizacje deszczowe. Poza tym trzy główne 

przepompownie są stare i pobierają dużo energii. Warto by je wymienić na nowoczesne. Prezes 

ZUK przedstawił koncepcję na szukanie oszczędności. Dużym krokiem są też rozmowy 

z Toruńskimi Wodociągami, z którymi mamy umowę komercyjną. Potrzebne jest rozwiązanie 

systemowe. 

Radna Wojciechowska oznajmiła, że w 2023 roku MZK obsługiwało 6 tras natomiast POL – 

BUS 3 trasy. W 2024 roku weszły nowe. Czy pan wójt planuje wyjść naprzeciw potrzebom 

mieszkańców Nowe Wsi? – zapytała radna. Pan wójt odpowiedział, jest po rozmowach 

z Toruniem, są podejmowane kroki, dotyczą Nowej Wsi. 

Radny Jarosław Rybiński, w nawiązaniu do wcześniejszej wypowiedzi pana wójta, 

że Toruńskie Wodociągi traktują gminę Lubicz jako odbiorcę komercyjnego zapytał, jak długo 
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to trwa. Pan wójt stwierdził, że trudno powiedzieć kiedy tę umowę podpisano, jest wieloletnia. 

Chodzi o to abyśmy z Toruniem stali się partnerem, cena wody jest ogromna.  

Gminy, które mają własne ujęcia, mają taniej, skonkludował mówiący. 

Radny Marcin Różycki oznajmił, że pan wójt informował, że będzie starał się obniżyć ceny 

za wywóz śmieci. Jakie są pomysły w tej sprawie? Pan wójt odpowiedział, że na cenę składa 

się m.in. zagospodarowanie śmieci, zajmuje się tym Bydgoszcz, nie mamy tu wpływu na cenę, 

a także wywóz, gdzie cena zależy od wielu czynników. Część śmieci na terenie naszej gminy 

odbieranych jest co dwa tygodnie, część co tydzień. Jest pomysł, aby odbiór śmieci odbywał 

się co dwa tygodnie (oprócz bloków). Bioodpady zamiast do worków to do 240 l zbiorników 

byłyby wrzucane. Z worków można by korzystać, ale potem samemu je odwieźć do PSZOK-u.      

Radny Mirosław Jackiewicz, na  pytanie o różnicę w cenie wody w Toruniu i Gminie Lubicz 

otrzymał odpowiedź, że my o 4 zł płacimy drożej. Mówiący zwrócił uwagę na fakt, że nasza 

gminna infrastruktura wodno – ściekowa jest naprawiana, modernizowana, inwestujemy w jej 

rozwój i powinny to być argumenty w rozmowach z Toruniem. 

Z powodu wyczerpania tematu i braku chętnych do dalszej dyskusji  Przewodniczący Rady     

Gminy zamknął debatę nad raportem o stanie gminy Lubicz za rok 2023.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubicz wotum zaufania. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubicz wotum zaufania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, Juliusz 

Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, 

Danuta Wojciechowska, Beata Żurawska 

PRZECIW (1) 

Roman Bicki 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel 

Radny Roman Bicki oznajmił, że się pomylił i w związku z powyższym przewodniczący rady 

zarządził reasumpcję głosowania.   

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubicz wotum zaufania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam 

Sadowski, Danuta Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel 

 

Uchwałę Nr III/21/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 
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9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Pan Wójt poinformował, że Budżet Gminy Lubicz na 2023 rok został przyjęty uchwałą Rady 

Gminy Lubicz Nr LIII/670/23 z dnia 25 stycznia 2023 r. 

Budżet na 2023 r. zakładał: 

- uzyskanie dochodów w kwocie 107 581 655,48 zł 

- realizację wydatków na poziomie 114 973 811,72 zł 

- pozyskanie przychodów w kwocie 10 726 556,24 zł 

- realizację rozchodów na poziomie 3 334 400,00 zł 

Różnica między planem dochodów a planem wydatków wynosiła 7 392 156,24 zł i stanowiła 

planowany deficyt budżetu Gminy Lubicz na 2023 rok. 

W ciągu roku budżetowego 2023 dokonano łącznie 32 zmian budżetu, z czego 9 uchwałami 

Rady Gminy i 23 zarządzeniami Wójta Gminy.  

W wyniku zmian: 

 - plan dochodów wzrósł do kwoty 112 975 623,38 zł; 

 - plan wydatków wzrósł do kwoty 128 530 684,26 zł; 

 - plan przychodów wzrósł do kwoty 18 889 460,88 zł; 

 - plan rozchodów nie uległ zmianie. 

Na dzień 31 grudnia 2023 roku budżet Gminy Lubicz zamknął się planowanym deficytem 

budżetowym w kwocie 15 555 060,88 zł stanowiącym różnicę między planem dochodów,               

a planem wydatków. 

Realizacja budżetu na 2023 r. przedstawia się następująco: 

Dochody 

Dochody budżetu Gminy w 2023 r. wyniosły 115 636 474,39 zł, ich realizacji stanowiła 

102,36%, z czego dochody bieżące zostały wykonane na poziomie 107 520 064,60 zł, 

majątkowe 8 116 409,79 zł. Stopień wykonania planu dochodów bieżących wynosi 99,99%, 

natomiast dochodów majątkowych 148,98 %. 

Wydatki 

Wydatki budżetowe za  2023 rok zostały wykonane w wysokości 124 671 710,09 zł, co stanowi 

97% planu rocznego, w tym wydatki bieżące wyniosły 105 873 414,47 zł, majątkowe 

18 798 295,62 zł. Stopień wykonania wydatków bieżących wynosi 97,20%, natomiast 

wydatków majątkowych 95,89%. 

Wynik budżetu 

W wyniku zrealizowanych dochodów i wydatków budżet Gminy zamknął się deficytem 

w wysokości 9 035 235,70 zł. 

Na koniec roku budżetowego wykonane wydatki bieżące były niższe niż wykonane dochody 

bieżące. Nadwyżka operacyjna wyniosła 1 646 650,13 zł. 

Łączne przychody w kwocie 22 654 490,04 zł na dzień 31 grudnia 2023 r. stanowią: 

− niewykorzystane środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy 

o finansach publicznych w kwocie 1 158 354,30 zł, 

− wolne środki w wysokości 10 835 579,50 zł, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 

o finansach publicznych, 

− zaciągnięty kredyt w kwocie 10 660 556,24 zł 

Rozchody budżetu zrealizowano na kwotę 3 268 400 zł obejmującą spłatę rat kredytów 

i pożyczek zgodnie z harmonogramem wynikającym z zawartych umów. 

Stan długu na 31 grudnia 2023 r.  

Zadłużenie Gminy z tytułów stanowiących dług na dzień 31 grudnia 2023 r. wynosi 

51 202 789,75 zł, z tego: 

− kredytów długoterminowych – 38 193 329,24 zł 

− pożyczek długoterminowych – 1 659 460,51 zł 
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− obligacje zaliczane do kategorii „kredyty i pożyczki” – 11 350 000 zł 

Łączna kwota długu na dzień 31.12.2023 r. stanowi 44,28 %  dochodów wykonanych ogółem. 

W ciągu roku 2023 nie zaszła potrzeba na zaciągnięcie zadłużenia z tytułu kredytu 

krótkoterminowego w rachunku bieżącym.   

 

10. Zapoznanie radnych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą 

przedłożonego przez Wójta Gminy Lubicz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia Gminy. 

 

Opinię przedstawiła Pani Skarbnik Beata Janicka, która odczytała treść Uchwały                                

Nr 20/S/2024 Składu Orzekającego nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

z dnia 19 kwietnia 2024 r., która pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Lubicz za 2023 rok. 
 

 

 

11. Przedstawienie opinii komisji stałych dotyczących sprawozdania z wykonania 

budżetu. 

 

Radny Jarosław Rybiński – przewodniczący Komisji Samorządu, Budżetu i Rozwoju odczytał 

opinię komisji dotyczącą wykonania budżetu 2023. 

Zgodnie art. 267 ust.1 pkt.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t.j. Dz. 

U. z 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) Wójt Gminy Lubicz przedstawił sprawozdanie z wykonania 

Budżetu Gminy za 2023 r. 

W wyniku zmian dokonanych w budżecie w ciągu roku budżet na dzień 31 grudnia 2023 r.  

wyniósł: 

- po stronie dochodów  112.975.623,38 zł, 

- po stronie wydatków   128.530.684,26 zł, 

- planowany deficyt        15.555.060,88 zł. 

1. W 2023 roku Gmina uzyskała dochody w kwocie:  

115.636.474,39 zł, z czego: 

71.181.344,17 zł to dochody własne 61,56% dochodów ogółem  

Dochody majątkowe wyniosły 8.116.409,79 zł, tj.7,0% dochodów ogółem.  

Plan dochodów ogółem zrealizowano w 102,36%, w tym dochodów bieżących 100,0% oraz 

dochodów majątkowych w 149,0 %. 

W 2023 roku Gmina otrzymała środki z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 409.492,85 zł, 

przy zakładanym planie 981.672,48 zł.  

Dochody ze sprzedaży majątku zrealizowane w kwocie 1.608.532,37zł., przy zakładanym 

planie  w kwocie 923.260,00 zł, co stanowi 174,2 % planu. 

Struktura dochodu w ujęciu procentowym za rok 2023 oraz jego realizacja do wielkości planu 

rocznego przedstawia się następująco: 

Dochody własne: 54,5%, realizacja 101,3% 

Subwencje 27,8%, realizacja 100,0% 

Dotacje celowe 17,7%, realizacja 109,5% 

 

Dochody własne Gminy zostały zrealizowane w kwocie 62.372.179,64 zł w tym do najwyżej 

wykonanych należą: 

-podatek od nieruchomości:                              16.919.334,48 zł, tj. 106,4% planu 

-udziały w podatku dochodowym                     26.601.568,00 zł, tj. 100,0% planu 

-podatek od środków transportowych                1.790.422,43 zł, tj. 105,3% planu 
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-podatek rolny                                                            789.350.84 zł, tj. 112,4% planu      

-podatek od czynności cywilno-prawnych          1.948.198,03 zł, tj.   74,9% planu     

 

Dochody z tytułu subwencji ogólnej wpłynęły do budżetu Gminy w wysokości: 

31.429.789,95zł, w tym z tytułu subwencji oświatowej 25.539.690,00 zł. 

Wskaźnik procentowy wykonania subwencji oświatowej w stosunku do planu wyniósł 

100,0%. 

 

Wpływy z dotacji celowych wyniosły 21.834.504,80 zł. 

 

Środki z tytułu dotacji uzyskano w szczególności na zadania: 

-własne 2.870.352,56 zł, tj.82,2% planu, 

- zlecone 9.810.840,15 zł, tj.99,8 % planu, 

- środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID 19 1.800.380,18 zł, tj. 98,6 % planu.                 

 

2. Zaplanowane wydatki budżetowe na rok 2023 wynosiły 128.530.684,26 zł, w których to 

udział wydatków bieżących wynosił 84,7%, a wydatków majątkowych (inwestycyjnych)-15,3%. 

 

Realizacja wydatków w roku 2023 ogółem wyniosła 124.656.599,09 zł, tj 96,99% planu gdzie 

udział wydatków bieżących wyniósł 97,2% a wydatków majątkowych 95,9% planu.  

 

Wydatki bieżące w 2023 wg działów klasyfikacji budżetowej to m.in: 

 

-oświata i wychowanie                                             43.910.083,83 zł, tj. 98,16% planu 

- gospodarka komunalna i ochrona środowiska  16.182.521,22 zł, tj. 96,42% planu 

-administracja publiczna                                          10.249.611,31 zł, tj. 96,72% planu 

-rodzina                                                                         9.236.700,16 zł, tj. 99,50% planu 

-transport i łączność                                                    8.901.628,43 zł, tj. 95,86% planu 

-pomoc społeczna                                                        6.964.366,51 zł, tj. 98,34% planu 

-obsługa długu publicznego                                        3.179.071,76 zł, tj. 98,73% planu 

-kultura i ochrona dziedzictwa narodowego           1.434.858,69 zł, tj. 97,44% planu 

-bezpieczeństwo publiczne i ochrona                       1.196.029,72 zł, tj. 97,73% planu 

przeciwpożarowa 

-gospodarka mieszkaniowa                                            946.484,35 zł, tj. 88,71% planu 

-kultura fizyczna                                                             829.639,71 zł, tj. 93,36% planu 

-rolnictwo i łowiectwo                                                    803.747,41 zł, tj. 97,66% planu 

-ochrona zdrowia                                                            661.173,22 zł, tj. 98,20% planu 

 

Wydatki inwestycyjne w 2023 roku zostały zrealizowane w kwocie 18.798.295,62 zł                        

co stanowi 95,9% planu po zmianach wynoszącego 19.603.013,13 zł 

Wydatki majątkowe w 2023 wg działów klasyfikacji budżetowej to: 

 

-rolnictwo i łowiectwo                                                 6.570.672,56 zł, tj. 99,88% planu 

-transport i łączność                                                     6.356.750,65 zł, tj. 91,75% planu 

-pomoc społeczna                                                         2.218.129,36zł, tj. 96,03% planu 

- gospodarka komunalna i ochrona środowiska        1.426.823,87 zł, tj. 97,70% planu 

-oświata i wychowanie                                                 1.052.918,24zł, tj. 99,95% planu 

-kultura fizyczna                                                             633.118,15 zł, tj. 88,05% planu 

-bezpieczeństwo publiczne i ochrona                           445.223,30 zł tj. 100,0% planu 

przeciwpożarowa 
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-administracja publiczna                                                  94.659,49 zł, tj. 100,0% planu 

 

Dotacje z budżetu Gminy dla jednostek sektora finansów publicznych oraz spoza sektora 

finansów publicznych zostały zrealizowane w stosunku do planu w granicach 95,3 %. 

Na koniec roku budżetowego wykonane wydatki bieżące były niższe niż wykonane dochody 

bieżące. Nadwyżka operacyjna wyniosła 1.661.761,13 zł. 

 

           3. W wyniku zrealizowanych dochodów i wydatków w wielkościach przedstawionych 

w sprawozdaniu za 2023 rok, budżet Gminy zamknął się deficytem w wysokości 9.020.124,70 

zł wobec planowanego, rocznego deficytu w wysokości 15.555.060,88 zł. 

Ze sprawozdania o nadwyżce i deficycie jednostki samorządu terytorialnego za 2023 rok 

wynika, że planowano spłatę zobowiązań w kwocie 3.334.400,00 zł. Natomiast spłacono kwotę 

3.268.400,00 zł, co stanowi 98,0 % planu. 

Gmina zabezpieczyła w budżecie środki na realizację w 2023 roku spłat rat zobowiązań 

zaliczanych do rozchodów budżetu. 

Ze sprawozdania o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz gwarancji i poręczeń 

wynika, że na koniec 2023 roku zadłużenie jednostki wyniosło 51.202.789,75 zł, co stanowi 

44,3 % dochodów wykonanych ogółem. 

 

Jednostka spełniła wymóg art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych w zakresie limitu 

spłaty zadłużenia, a także wymóg art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 15 września 2022 r. o zmianie 

ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. 

z 2022 r. poz. 1964) w zakresie wysokości kwoty długu. 

 

Do sprawozdania załączono informację o stanie mienia komunalnego zgodnie z dyspozycją 

zawartą w art.267 ust.1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych. 

Komisja pozytywnie oceniła realizacje budżetu za rok 2023.  

Komisja Samorządu, Budżetu i Rozwoju Gminy pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu 

za 2023 rok przez Wójta Gminy Lubicz stosunkiem głosów: 12 ,,za”,   0 „przeciw”,                                       

0 ,,wstrzymujących się”  i wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubicz  

za 2023 rok. 

Pozostałe komisje stałe, tj. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, Komisja Oświaty, Kultury 

Fizycznej, Zdrowia i Rodziny,  Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Turystyki, Komisja 

Rewizyjna również pozytywnie oceniły sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

 

12. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu.  

Pan wójt podziękował pani skarbnik i jej załodze za pracę, zaangażowanie i cierpliwość. 

Radny Roman Bicki oznajmił, że zastanawia go liczba 400 000 zł z planowanych 900 000 zł, 

jeśli chodzi o pozyskiwanie funduszy zewnętrznych.  

Pan wójt wyjaśnił, że jest długa realizacja wniosków o płatność, długo trwają te procedury. Np. 

dwa lata czekano na pieniądze za termomodernizację szkół. W całej minionej kadencji 

pozyskano 11 000 000 zł, dodał mówiący. 

Z powodu braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady ją zamknął.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Lubicz za rok 2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Lubicz za rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk,  

Adam Sadowski, Danuta Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel 

 

Uchwałę Nr III/22/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 
 

14. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
 

Radny Przemysław Gorczyca, przewodniczący komisji, odczytał Uchwałę Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Lubicz z 6 czerwca 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie  absolutorium  

Wójtowi Gminy Lubicz za 2023  rok. Uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym stosunkiem 

głosów 11 „za”, tj. jednogłośnie. 

 Następnie Radny Gorczyca odczytał Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubicz 

w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Gminy Lubicz za 2023 rok i udzielenia z tego 

tytułu absolutorium dla Wójta Gminy Lubicz.    

 

15. Zapoznanie radnych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lubicz pan Marcin Różycki odczytał Uchwałę Nr 23/Kr/2024 

Składu Orzekającego Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 czerwca 

2024 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Lubicz za 2023 rok.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej został przez Skład Orzekający zaopiniowany pozytywnie.  

 

 

16. Dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, po czym z powodu braku chętnych 

do zabrania głosu, ją zamknął.           

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubicz                     

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubicz z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Juliusz Przybylski, Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam 

Sadowski, Danuta Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (2) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel 

 

Uchwała Nr III/23/24 Rady Gminy Lubicz z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Lubicz z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 została podjęta 

jednogłośnie.  

 

Radni pogratulowali Panu Wójtowi uzyskania absolutorium. 

Gratulacje otrzymała też pani skarbnik, która podziękowała za miłe słowa dla całego zespołu, 

a także podziękowała księgowym z ZEASiPu i GOPS-u.  

 

O godz. 16.25 Przewodniczący Rady ogłosił 10 – minutową przerwę.  

O godz. 16.35 wznowiono obrady. 

Salę obrad opuścił radny Juliusz Przybylski. 

 

18. Podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Lubicz i jej jednostkom organizacyjnym oraz warunki dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną 

  

Radna Wojciechowska poprosiła o wyjaśnienie powodu procedowania powyższej uchwały. 

Pani skarbnik poinformowała, że wynika on z potrzeby dostosowania zasad udzielania ulg 

do nowelizacji przepisów prawa powszechnie obowiązującego. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Lubicz i jej 

jednostkom organizacyjnym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/24/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 
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b) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 

gruntowej położonej w miejscowości Złotoria 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości gruntowej położonej 

w miejscowości Złotoria.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/25/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

c) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy 

skargi na uchwałę Rady Gminy Lubicz nr XLI/540/22 z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Nowa Wieś wraz 

z odpowiedzią na skargę 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi na uchwałę 

Rady Gminy Lubicz nr XLI/540/22 z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Nowa Wieś wraz z odpowiedzią na skargę.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/26/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

 

d) zmieniającej uchwałę nr XXXVIII/514/21 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia 

prowadzonym w formie Dziennego Domu „Senior+” 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XXXVIII/514/21 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia prowadzonym 

w formie Dziennego Domu „Senior+”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/27/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

e) w sprawie wydzierżawienia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym gruntu 

w Złotorii oraz części lokalu w nieruchomości w Młyńcu Drugim stanowiącego własność 

Gminy Lubicz. 

 

Głosowano w sprawie: 

wydzierżawienia na czas oznaczony w trybie bezprzetargowym gruntu w Złotorii oraz części 

lokalu w nieruchomości w Młyńcu Drugim stanowiącego własność Gminy Lubicz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/28/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

f) w sprawie przekazania wniosku według właściwości 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania wniosku według właściwości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/29/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

g) w sprawie rozpatrzenia wniosku 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 
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Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/30/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

h) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2024 r. 

 

Pan wójt wyjaśnił, że zgodnie z rozmową na komisjach połączonych i ponowną analizą, 

do nazwy zadania wpisano  miejscowość Grabowiec wobec czego zadanie inwestycyjne 

brzmi: „Budowa kanalizacji sanitarnej w Złotorii i Grabowcu” (z przeznaczeniem na 

dokumentację projektową wraz z pozwoleniem na budowę). 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lubicz na 2024 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/31/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

i) w sprawie wprowadzenia Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących 

własność Gminy Lubicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy 

Lubicz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Roman Bicki, Katarzyna Gałka, Mateusz Gilar, Przemysław Gorczyca, Mirosław Jackiewicz, 

Marcin Różycki, Jarosław Rybiński, Sławomir Sacharuk, Adam Sadowski, Danuta 

Wojciechowska, Beata Żurawska 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Dejewska, Jolanta Nikiel, Juliusz Przybylski 

Uchwałę Nr III/32/24 w powyższej sprawie Rada Gminy Lubicz podjęła jednogłośnie. 

 

19. Przedstawienie interpelacji, zapytań i wniosków składanych przewodniczącemu rady 

gminy. 

 

Interpelacje i wnioski złożyli następujący radni: Adam Sadowski, Danuta Wojciechowska, 

Mirosław Jackiewicz. 

Pan wójt ad vocem do interpelacji radnego Sadowskiego w sprawie remontu i ponownego 

otworzenia zabytkowego mostu w Złotorii wyjaśnił, że może wydawać się, że w sprawie mostu  

nic się nie dzieje, ale MZD prowadzi intensywne prace. Most będzie remontowany,                           

a nie przebudowany. Toruń dużo prac już poczynił w tym kierunku. 
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Radna Wojciechowska zawnioskowała o udzielenie głosu mieszkańcowi Nowej Wsi. Radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za powyższym.     

Pan Śmiechowski oznajmił, że będzie najbliżej mieszkał przeprawy mostowej w Nowej Wsi. 

Dodał, że jest zrozpaczony, że na końcówkę życia dostaje od samorządowców taki „prezent”. 

Czy ta przeprawa jest tak potrzebna? Czy będzie ona tak skuteczna? Pan wójt przekonywał, 

że realizacja jej jest konieczna ze względu m.in. na korki na S10, poinformował mówiący. 

GDDKiA powiedziała, że projektuje nowy układ drogowy na  S10. Naprawa dróg jest opłacalna 

i powinno się to robić, dodał mieszkaniec. W Gminie Lubicz jest wiele problemów 

inwestycyjnych, a pan wójt forsuje budowę mostu. Jesteśmy zbulwersowani parciem 

na budowę mostu, gdy tymczasem nie doczekaliśmy się jako mieszkańcy przez lata chodnika 

przez Nową Wieś, kontynuował pan Śmiechowski. Budowa mostu będzie wyzwaniem. 

Mówiący zaapelował o zaprzestanie tej realizacji. „Pakujemy się w wielką inwestycję, która 

nie rozwiąże niczego” - stwierdził. Mówiący zaapelował o zastanowienie się nad decyzjami 

w tej sprawie. 

Radny Mirosław Jackiewicz, ad vocem do przedmówcy, złożył wniosek o podjęcie 

wzmożonych działań związanych z budową mostu i dróg dojazdowych w Nowej Wsi, pomimo 

protestów części mieszkańców w/w miejscowości. Mówiący dodał, że budując się tam ponad 

20 lat temu, mieszkańcy musieli się spodziewać, że ta droga powstanie. Od 15 lat słyszymy 

o rondach turbinowych w Lubiczu, tylko nic się w tej sprawie nie dzieje. 

Radna Danuta Wojciechowska, ad vocem, do radnego Mirosława Jackiewicza poprosiła 

o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami, aby uspokoić emocje wszystkich. 

Pan wójt w nawiązaniu do przedmówców oznajmił, że podtrzymuje swoje stanowisko.                  

Teraz ledwo co rozpoczęły się wakacje, ale w lipcu pan wójt chętnie by się spotkał                                       

z mieszkańcami. 

Argument pana Śmiechowskiego, że jest to ogromny most nie jest prawdą, gdyż most, który 

budujemy jest  kopią mostów, które u nas się znajdują, jak choćby w Złotorii, czy w Młyńcu, 

wyjaśnił pan wójt. To nie jest most wielkości mostu Elżbiety Zawackiej w Toruniu. 

Otrzymaliśmy decyzję środowiskową, podkreślił mówiący. To nieprawda, że most burzy 

środowisko. Rozumie pan wójt sprawy związane z hałasem, ale będzie można postawić ekrany. 

Na moście będzie dopuszczony ruch do 2,5 tony. Nośność mostu do 30 ton wynika z ustaleń 

z wojskiem. W sytuacjach wojennych czy innych kryzysowych będą mogły przejechać pojazdy 

wojskowe, czy służb ratowniczych, np. straży pożarnej. Dzięki temu mostowi wszyscy -                           

i samochody, i autobusy dotrą szybciej do Torunia. Radna Wojciechowska, ad vocem, 

oznajmiła, że z wizualizacji wynika, że to wcale nie będzie taki mały most.  

Radny Roman Bicki oznajmił, że dostał odpowiedź na interpelację w sprawie placu zabaw 

awokado. Oznajmił, że ma zdjęcia, które pokazują jak źle ten plac wygląda. Poprosił 

o spotkanie w terenie z panem wójtem, wykonawcą i miejscowymi radnymi. Pan wójt przystał 

na powyższe. 

 

20. Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie, 

zamykając sesję o godz. 17.05.                                                                                   

                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy Lubicz 

                                                                           Marcin Różycki 

Przygotowała:  

Marzena Robaczewska

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


